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Mange tak for dit brev af 18. februar 2010 om folkevalgte politikeres indflydelse pA

og instruktion af embedsmrend i centraladministrationen.

Jeg lytter naturligvis opmrerksomt, ndr formanden for DJOF Offentlige chefer retter

henvendelse til bl.a. mig og udtrykker sterk bekynrring over en udvikling i retning

af stigende politisk indblanding i embedsvrerkets opgavelosning med deraf folgende

uklarheder i relation til forholdet mellem folketingspolitikere, ministre og embeds-

mrend.

For en sAdan udvikling finder jeg selvsagt ikke onskelig, og jeg vil gerne sli fast, at

jeg er helt enig i, at det er ministeren, som har ansvaret for den virksomhed, som

udoves i vedkommendes ministerium, og at Folketingets politikere skal holde sig til
de ansvarlige ministre. Det er et grundhggende element i det danske system, som

efter min opfattelse er b6de rigtigt og hensigtsmassigt, og som vi skal holde fast i
som fundament for det danske ministerstvre.

Jeg finder i den forbindelse anledning til at n&vne, at sporgsm6let om forholdet
mellem bl.a. ministre og embedsmrend jo i de senere 6r har vcret undergivet en

ganske grundig behandling. Jeg trenker her bl.a. pi betenkning nr. 144312004 om

embedsmrends ridgivning og bistand, som blev udarbejdet af et sagkyndigt udvalg
med professor, dr. jur. (nu hojesteretsdommer) Jens Peter Christensen som formand.

Det Politisk-Økonomiske Udvalg 2009-10
PØU alm. del Bilag 100
Offentligt



-2-

Som bekendt har regeringen taget betrenkningen og de deri indeholdte retningslinjer

til efterretning i sin helhed. Og jeg mener, at 'v'i med disse retningslinjer og de

regler, der i avrrgt grelder pi omr6det, herunder bl.a, med hensyn til ministres

(politiske og retlige) ansvar, har et solidt grundlag med hensyn til rammerne for de

bersrte aktsrers ageren og indbyrdes relationer. Et grundlag, som bl.a. indebrerer, at

det er en klar forudsretning for embedsmrends deltagelse i selv tekniske

gennemgange af fremsatte lovforslag mv., at ministeren selv deltager (si der er

klarhed omkring ansvarsfordelingen i forhold til Folketinget), jf. i den forbindelse

bl.a. den ncvnte betrenknine side 167 f.

Som jeg ser det, er det s6ledes ikke si meget et sporgsmil om, at der er uklarhed

omkring selve regelsrettet pA omridet, men mere orn, hvorvidt de pigeldende regler

overholdes i praksis. Og her finder jeg det meget positivt, atDJAF gsr opmr,rksom
p6, hvad det er for en udvikling, foreningen oplever.

For jeg er som nevnt helt enig i vigtigheden af, at der blandt de involverede aktsrer

er klarhed - og ogsi bevidsthed - omkring ansvarsiordelingen. Jeg vil derfor sorge

for, at mine ministerkollegaer bliver bekendt med DJOF's henvendelse, og jeg vil i
den forbindelse understrege, at det er vresentligt tbr arbejdet i ministerierne, at den

ansvarsfordeling, der er mellem Folketinget, ministrene og embedsmrendene,

fastholdes og respekteres. Et egentiigt udredningsarbejde finder jeg pi det forelig-
gende grundlag ikke, at der er anledning til at ivrerksrette.

Jeg har sendt en kopi af mit brev til Folketingets tbrmand. Endvidere har jeg sendt

kopi til formandene for partiernes folketingsgrupper, som jeg er blevet orienteret

om, at DJAF ogsA har rettet henvendelse til.

Med venlie hilsen


